
Zastupnik Habijan iz Sabora poručio Kolaru: Ne možeš se dodvoravati

malo jednima, pa malo drugima. Budi lider i imajmo park prirode.

Saborski  zastupnik  i  predsjednik  Gradske  organizacije  HDZ-a  Grada  Varaždina  Damir

Habijan u pojedinačnoj je raspravi o izmjenama i dopunama Zakona o rudarstvu poručio

SDP-ovom županu Krapinsko-zagorske županije Željku Kolaru kako je vrijeme da pokaže

odgovornost,  bude  lider  i  jasno  i  glasno  kaže  da  je  za  da  se  područje  Ivančice,

Strahinjčice, Ravne gore i Maceljskog gorja proglasi parkom prirode. 

Naime, u petak se u Hrvatskom saboru raspravljalo o izmjenama i dopunama Zakona o

rudarstvu, a zastupnik Habijan dotaknuo se inicijative o proglašenju Ivančice, Strahinjčice,

Ravne gore i Maceljskog gorja parkom prirode. Riječ je upravo o njegovoj inicijativi koju je

pokrenuo u prosincu 2020. godine, a na nju se osvrnuo potaknut činjenicom da pojedini

kolege iz redova oporbe pogrešno tumače izmjene i dopune ovog zakona koje on osobno,

kao  i  uvijek  kada  su  u  pitanju  izmjene  koje  streme  da  se  zakonski  uredi  određeno

područje, pozdravlja. 



Od pokretanja ove inicijative održano je nekoliko sastanaka, kako u resornom ministarstvu,

tako i u Zavodu za zaštitu prirode i okoliša te postoji stalni kontakt sa stručnim službama.

Kako je pojasnio, trenutno je u tijeku izrada stručne podloge kojom će se sredinom godine

utvrditi postoje li uvjeti za proglašenje ovog područja zaštićenim u kategoriji parka prirode. 

-U srpnju prošle godine u javnosti se pojavila informacija da se na području Siljevca, koje

se  nalazi  kod  mjesta  Ivanečka  Željeznica  na  području  Varaždinske  županije  i  koje  je

naslonjeno  na  Krapinsko-zagorsku  županiju,  provode  istražni  radovi  radi  budućeg

eventualnog eksploatacijskog polja. Bitno je naglasiti da je ministarstvo 22. srpnja prošle

godine donijelo rješenje kojim je utvrdilo da se ne može isključiti  mogućnost značajnih

negativnih utjecaja na ekološku mrežu. To je bilo na zahtjev investitora, trgovačkog društva

Geomin i na taj način ministarstvo je iskoristilo zakonsku ovlast koju nije moralo i zatražilo

od investitora da izradi takvu studiju koja dosad još nije dostavljena – objasnio je Habijan. 

Istovremeno, Krapinsko-zagorska županija je u ožujku prošle godine pokrenula izmjene i

dopune  prostornog  plana.  Jedan  od  razloga  za  to,  napominje  Habijan,  upravo  je

eksploatacija mineralnih sirovina.

-Bez prostornog plana više razine, dakle prostornog plana Krapinsko-zagorske županije,

ministarstvo  niti  ne  može  dozvoliti  bilo  kojem  investitoru  da  na  tom  području  otvara

kamenolom, odnosno vrši eksploatacija mineralnih sirovina. To je bitno zato što u zadnje

vrijeme politički oponenti i oporba prebacuju lopticu i tvrde – s jedne strane zalažete se za

park prirode, a s druge strane želite na tom području kamenolom – rekao je Habijan.

Još je jednom napomenuo kako je on apsolutno za zaštitu prirode i  inicijativu koju je,

uostalom,  sam  pokrenuo  i  istovremeno,  apsolutno  protiv  kamenoloma  koji  bi  značio

narušavanje ekološke mreže te stvarao problem za tamošnje stanovništvo koje se želi

baviti turizmom. 

Odgovorio  je  i  kolegama iz  oporbe  koji,  kako  kaže,  nisu  pročitali  ili  shvatili  izmjene  i

dopune ovog zakona.  One,  naime,  ne  omogućuju  da se  eksploatacijsko  polje  stavi  u

prostorni plan, već upravo suprotno – govore o sanaciji neaktivnih eksploatacijskih polja.

Budući  da  područje  Siljevca  nije  eksploatacijsko  polje,  niti  aktivno,  niti  neaktivno,

usvajanjem izmjena i dopuna Zakona o rudarstvu ništa povezano s tim područjem se ne

mijenja.  SDP-ovom županu  Kolaru  je  pak  poručio  kako  je  vrijeme da  kao  lider  i  kao



odgovorna i odlučna osoba kakvom se voli prikazivati upravo tu odgovornost i pokaže te

jasno i glasno kaže je li za park prirode i protiv kamenoloma ili ne.

-Ne možeš biti i za jedno i za drugo. Dakle, ne možeš se dodvoravati malo jednima, pa

malo drugima. Budi lider i reci za što si. Budi lider, ne prebacuj odgovornost, nemoj ići u

izmjene  i  dopune  prostornog  plana  Krapinsko-zagorske  županije  i  nemoj  omogućiti

devastaciju prirode. Imajmo park prirode – zaključio je zastupnik Habijan.


